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ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie školstva a kultúry  

Mestského zastupiteľstva v Komárne zo dňa 21. januára 2020 
 
Prítomní: 
- členovia: Mgr. Szénássy Tímea, Ing Vetter Ján, PaedDr. Héder Ágnes, Mgr. Kopják Angelika, 

PaedDr. Zuzana Langschadlová  
- ospravedlnene sa  nezúčastnil  zasadnutia: Mgr. Szabó Csilla, PaedDr. Farkas Adrianna, Mgr. 

Laboda Róbert, Ing. Gabriel Weszelovszky 
- neospravedlnene sa nezúčastnil zasadnutia:  
- vedúci OŠKaŠ MsÚ: Mgr. Bajkai János 
- zapisovateľ: Mgr. Himpán Gabriel 
- hosť: Mgr. Keszegh Béla, JUDr. Varga Tamás, Ing. Kováčová Denisa 
 
Program:   A/ Otvorenie 

B/ Žiadosti a návrhy na úseku kultúry  
C/ Rôzne 
D/ Záver 

 
 
A/ OTVORENIE 
 

Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie privítala všetkých členov komisie a 
ostatných prítomných. Konštatovala, že je prítomná nadpolovičná väčšina členov komisie, 
a komisia je uznášania schopná.  

Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie konštatovala, že aj primátor mesta je 
prítomný k prejednaniu materiálu TE-594/2020 Návrh na poskytnutie finančných dotácií 
z účelového fondu z rozpočtu mesta Komárno na kultúru a záujmovú umeleckú  činnosť na rok 
2020, z toho dôvodu navrhla prejednať uvedený materiál ako prvý bod. Ďalej navrhla doplniť 
materiál o bod TE-597/2020 „Návrh na  schválenie termínu delimitácie školských jedální 
a výdajných školských jedální“. Predsedníčka komisie následne dala hlasovať o schválení 
poradia programových bodov. 

Komisia jednoznačne odsúhlasila poradie. Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 

 Na začiatku rokovania Mgr. Keszegh, primátor mesta požiadal o slovo. Uviedol, že 
podmienky na rozdelenie kultúrneho fondu vo VZN treba prepracovať a sprísniť sa, aby 
prerozdelenie dotácií bol prehľadnejší a transparentnejší. Konštatoval, že v predchádzajúcom 
roku komisia už iniciovala prepracovanie VZN, traja členovia si odovzdali svoje návrhy. Ďalej 
žiadal všetkých členov komisie, aby aj oni odovzdali svoje návrhy najneskôr do 9.2.2020, aby 
MsÚ mal dostatok času na zapracovanie návrhov do návrhu na zmenu VZN. Konštatoval, že 
môžu byť oslovené aj jednotlivé organizácie, žiadatelia, aby sa vyjadrili. Konštatoval, že do 
rozdelenia kultúrneho fondu ako primátor sa nechce zasahovať, a že predložený návrh je len 
návrh MsÚ, komisia môže upraviť hociktorú položku podľa vlastného uváženia.  
Druhou dôležitou tematikou je otázka školských jedální. Uviedol, že MsÚ v decembri 2019 bol 
informovaný o tom, že ministerka podpísala rozhodnutie o zmene v sieti škôl, preto z dôvodu 
časového nesúladu už sa nedalo realizovať preradenie školských kuchýň a jedální. Konštatoval, 
že materiál TE-597/2020 bol vypracovaný a predložený na zasadnutie komisie, aby poslanci 
MZ, ako aj riaditelia škôl a školských zariadení boli informovaný s predpokladaným 
harmonogramom prechodu. Ďalej konštatoval, že MsÚ navrhuje schváliť prechod k 1.7.2020. 
V krátkosti ešte informoval členov komisie o situácii v Školskej kuchyni pri ZŠ rozmarínovej. 
Konštatoval, že v poslednej dobe boli viaceré problémy s tou kuchyňou, riaditeľka koncom roka 
avizovala, že viaceré zamestnanci ŠJ systematicky kradnú tovar z kuchyne. Aj z toho dôvodu 
prebehla kontrola zo strany zriaďovateľa, ale ako primátor požiadal aj Útvar hlavného 
kontrolóra, aby vykonal kontrolu na kuchyni. Ďalej uviedol, že riaditeľka neriešila situáciu vždy 
najlepšie, ale zo strany zriaďovateľa dostane potrebnú metodickú pomoc, ale každopádne, ako 



riaditeľka je zodpovedná aj za chod školskej kuchyne. Najdôležitejším faktorom teraz je, aby 
škola včas a bez problémov vedela uzavrieť rok 2019, aby uzávierka roka 2019 zo strany mesta 
nebola ohrozená. 
 
 
 
 
B/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU KULTÚRY 
 
TE-594/2020 
Návrh na poskytnutie finančných dotácií z účelového fondu z rozpočtu mesta Komárno 
na kultúru a záujmovú umeleckú  činnosť na rok 2020 
 
Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie predkladala materiál. Uviedla, že na rok 2020 
v programovom rozpočte mesta bola schválená finančná dotácia na kultúrny fond vo výške 80 
tis. eur, z toho fond primátora je 4 tis. eur. Ďalej uviedla, že MsÚ predkladal návrh na rozdelenie 
finančných prostriedkov v celkovej výške 75 tis. eur, t.j. 1 tis. eur nebol rozdelený. Žiadala 
členov komisie aby predkladali svoje návrhy na doplnenie, resp. na zmenu. 
Ing. Vetter, člen komisie navrhol prideliť +1 tis. eur pre Nadáciu – Kikötő na aktivitu „Civilné 
Salon“ (bod 55). 
PaedDr. Héder, členka komisie navrhla prideliť +300 eur pre Nadáciu Biskupa Királya na aktivitu 
„Dobré slovo – Jó szó“ (bod 57). 
Ing. Vetter, člen komisie konštatoval, že 24 žiadateľov žiada dotáciu na celkové náklady akcie, 
s tým porušili VZN, ktorý hovorí, že poskytnutá dotácia je len doplnkovým zdrojom. Ďalej 
konštatoval, že v prípade 4 žiadostí nebol vyplnený rozpočet akcie. Konštatoval, že sú také 
žiadosti, ktoré žiadajú dotáciu na nákup zariadenia, vybavenia, a nie na aktivitu, resp. podujatie. 
Ďalej konštatoval, že dvaja žiadatelia chcú organizovať spomienkový večer Rezső Seressa 
(Event, n.o., a O.Z. Gaudium). Ďalej navrhol prepracovať žiadosť tak, aby od budúceho roka v 
žiadosti bola tabuľka na rozpočet podrobnejšie rozpísaná. 
Mgr. Kopják, členka komisie žiadal MsÚ vysvetliť, na základe akých kritérií boli rozpísané a 
navrhnuté dotácie na jednotlivé podujatia, či už boli akceptované aj jednotlivé návrhy komisie 
z predchádzajúceho roka. 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ konštatoval, že niektoré návrhy už boli akceptované, napr. ROS 
a archív odovzdali už oveľa menej žiadostí. Predložený návrh bol vypracovaný na OŠKaŠ 
v spolupráci s vedením mesta. Ďalej konštatoval, že úrad pozbieral čo najviac informácií 
o jednotlivých žiadateľov a podujatiach, na ktoré žiadali dotáciu. 
Mgr. Szénássy, predsedníčka komisie konštatovala, že v prípade festivalov a viacdňových 
podujatiach bola navrhnutá maximálna výška dotácie (2.000 eur), v prípade ostaných žiadostí 
na základe predchádzajúcich rokov. 
JUDr. Varga, zástupca primátora žiada MsÚ prekontrolovať a upresniť, prečo boli 
v sumarizačnej tabuľke vyčíslené celkové náklady podujatia vo výške 0 eur v prípade 4 žiadostí. 
 
Pozmeňujúci návrh komisie na poskytnutie finančných dotácií na kultúru a záujmovú umeleckú 
činnosť na rok 2020 z rozpočtu mesta Komárno je: 

P. č. Žiadateľ Názov podujatia 
Návrh 
MsÚ 

Pozmeň. 
návrh 

Pomer 
hlasov. 

1. Nadácia – Kikötő Civilné Salon 0 1 000 4 – 0 – 1 

2. 
Nadáciu Biskupa 
Királya 

Dobré slovo – Jó szó 1 200 1 500 1 – 1 – 3 

 
Mgr. Szénássy, predsedníčka komisie konštatovala, že komisia odporúčala rozdeliť celkovo 
1.000 eur. Ďalej konštatovala, že v prípade ostatných žiadostí komisia nepredložila návrh na 
zmenu. Zároveň opakovane žiadala členov komisie, aby do 9.2.2020 členovia odovzdali svoje 
návrhy na zmenu VZN o poskytovaní dotácií z kultúrneho fondu mesta. 
 



Návrh 1 (návrh na poskytnutie dotácie) 
Komisia hlasovaním nezaujala stanovisko k návrhu na poskytnutie finančných dotácií z rozpočtu 
mesta Komárno na kultúru a záujmovú umeleckú činnosť na rok 2020 po zapracovaní 
pozmeňujúceho návrhu komisie podľa tabuľky vyššie. 
Pomer hlasovania: 1 : 0 : 4 
 
Návrh 2 (návrh na neposkytnutie dotácie) 
Komisia hlasovaním nezaujala stanovisko k návrhu na neposkytnutie finančných dotácií 
z rozpočtu mesta Komárno na kultúru a záujmovú umeleckú činnosť na rok 2020 po 
zapracovaní pozmeňujúceho návrhu komisie podľa tabuľky vyššie. 
Pomer hlasovania: 1 : 0 : 4 
 
 
 
 
C/ RÔZNE 
 
TE-554/2020 
Správa o výsledkoch kontroly NKÚ SR zameranej na systém podpory subjektov verejnej 
správy v oblasti všeobecne prospešných a verejnoprospešných služieb a účelov 
v regióne a prijatých opatreniach 
 
Ing. Kováčová, prednostka MsÚ predkladala materiál. Uviedla, že minulý rok od augusta do 
októbra prebehla kontrola na úrade zo strany NKÚ, ktorá sa zaoberala s dotáciami, ktoré mesto 
poskytol iným subjektom. Konštatovala, že NKÚ kontroloval obdobie 2016-2018, kontrola 
dopadla dobre. Kontrolovali na rozpočet, na zákon, aj vyúčtovania. Uviedla, že jedno opatrenie 
sa týka aj komisie, nakoľko NKÚ odporúčal prepracovať VZN o poskytovaní dotácií a upravovať 
podmienky a postupy poskytovania dotácií. 
Komisia sa dohodla, že do 9.2.2020 členovia odovzdajú svoje návrhy na zmenu VZN. 
 
Komisia odporúčala brať na vedomie návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
TE-597/2020 
Návrh na  schválenie termínu delimitácie školských jedální a výdajných školských jedální 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že MsÚ navrhuje schváliť termín 
delimitácie na 1.7.2020, po skončení školského roka 2019/2020. Presný harmonogram je 
rozpísaný na stranách 5 a 6. 
Mgr. Szénássy, predsedníčka komisie konštatovala, že materiál by mal slúžiť ako pomocný 
ukazovateľ pre riaditeľov škôl a školských zariadení, ako aj pre úrad v prvom rade z časového 
pohľadu, aby delimitácia prebehla bez problémov. 
PaedDr. Langschadlová, členka komisie konštatovala, že aby školské kuchyne boli 
prehľadnejšie organizované mali by zriadiť si aj príjmový aj výdavkový účet. Ďalej konštatovala, 
že termín na vypracovanie dodatkov k zriaďovacím listinám je stanovený na 25.6.2020, čo je 
príliš neskoro, ak od 1.7.2020 majú fungovať ŠJ ako súčasť ZŠ. 
Ing. Vetter, člen komisie konštatoval, že v bode 6. Verejné obstarávanie treba dopísať aj 
verejné obstarávanie na kuchynský odpad. 
Mgr. Bajkai konštatoval, že termíny ešte môžu byť upresnené, ale 25.6.2020 bude zasadnutie 
MZ a vtedy budú poslanci schvaľovať dodatky k zriaďovacím listinám. Ďalej konštatoval, že 
mesto má platnú zmluvu na odvoz kuchynského odpadu. Uviedol, že referentka na úrade  
momentálne zosumarizuje aktuálne platné verejné obstarávania, ktoré vypršia v tomto roku, a 
riaditelia škôl  dostanú rozpis, na čo všetko musia vypísať verejné obstarávanie. 



 
Komisia odporúčala brať na vedomie predložený materiál. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
TE-562/2020 
Rozpočtové opatrenia podpísané primátorom mesta Komárno v roku 2019  
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠKaŠ predkladal materiál. Konštatoval, že ide o účelovo určené finančné 
prostriedky v roku 2019, ktorých na základe uznesenia MZ môže podpísať primátor mesta 
a úrad predkladá v pravidelných intervaloch na zasadnutie MZ. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0  
 
 
 
 
D/ ZÁVER 
 
 
Diskusia 

 
Predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a vyhlásila zasadnutie za 

ukončené. 
 
Zapísal: Mgr. Himpán 
V Komárne dňa 22.01.2020 
 
 

Mgr. Szénássy Tímea 
 predsedníčka komisie 
 


